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Finansudvalget den 21. juni 2007 stillet mig følgende spørgsmål 1-5 vedrørende 

aktstk. 174 Tilslutning til oprettelse af interessentskaber i forbindelse med 

udbygning af Metroen, som jeg hermed skal besvare. 

 

 

Spørgsmål nr. 2: 

 

"Vil der blive sat rammer for, hvor meget Metroselskabet henholdsvis 

Arealudviklingsselskabet maksimalt kan låne?" 

 

Svar: 

 

Det er ikke hensigten, at der skal etableres en egentlig låneramme for 

selskaberne. Det er, jf. ovenstående besvarelse af spørgsmål 1, i stedet 

hensigten, at der skal etableres en aktivitetsstyring, idet selskabernes gæld i 

overvejende grad vil være et resultat af, hvilke investeringer og omfanget af 

disse, som selskaberne foretager.  

 

Det indgår således i det foreliggende udkast til Interessentskabskontrakt for 

Metroselskabet I/S, at interessenterne i enighed træffer beslutning om:  

 

”Aktivitetsudvidelser og/eller budgetudvidelser i forhold til det til enhver 

tid godkendte budget og/eller strategiplan. Ved godkendelse af sådanne 

udvidelser tager interessenterne samtidig stilling til det fremlagte 

finansieringsgrundlag for udvidelserne.” 

 

For såvel Arealudviklingsselskabet I/S og Metroselskabet I/S er der i de 

foreliggende udkast til Interessentskabskontrakter indarbejdet følgende: 

 

”Interessentskabet skal en gang årligt forelægge skøn for interessentskabets 

økonomiske stilling og det forventede tidspunkt for tilbagebetaling af 

gælden. På grundlag heraf træffer interessenterne beslutning om 

håndtering heraf, eventuelt efter forelæggelse for interessenternes 

respektive bevillingsmyndigheder.” 

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

Finansudvalget 
Aktstk. 174 - Svar på § 28 Spørgsmål 2
Offentligt            



 
 
 
 

Side 2/5  

Flemming Hansen 


